
2. Medlemsforslag fra Finn Rudaizky (O) om misbrug på københavnske bosteder
(2009-39971)

Finn Rudaizky (O) foreslår,

At Socialudvalget drøfter og anmoder Borgmesteren om at redegøre for, hvilke foranstaltninger, der 
skønnes brugbare, i relation til, at formindske brug af alkohol og stoffer på de københavnske 
bosteder. Herunder, om Borgmesteren konkret vil foretage sig noget for at begrænse misbruget. 
Desuden ønskes oplysning om, hvad baggrunden er for, at politiet kun kommer i halvdelen af de 
tilfælde, hvor bocentrene har kontaktet politiet. Hvad agter Borgmesteren, at foretage sig i den 
anledning. Hvad kan der rent praktisk og faktisk gøres i forbindelse med, at bostederne er så åbne, så 
beboerne kan gå frit ud og ind og købe stoffer. Kan der iværksættes mere kontrol samt ikke mindst 
mere konfiskation af hash og hård narko?

Dansk Folkeparti foreslår, at de pågældende bosteder samt Borgmesteren/ Borgmesterens 
forvaltning mødes med politiet, for at gennemdrøfte
problemet samt komme med konkrete forbedringsforslag, som efterfølgende forelægges 
Socialudvalget.

Baggrund:
Dagbladet Politikens oplysninger den 23. marts 2009, om at alkohol og stoffer flyder på Københavns 
Kommunes bosteder. At hver tredje psykisk syg misbruger alkohol, hash eller hård narko. Desuden 
det forhold, at Politiet afviser, i halvdelen af tilfældene at komme, når bocentrene har kontaktet 
politiet.
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